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ABSTRACT 
This map and geodatabase illustrate the geology of the Canadian Arctic Islands 
including all lands north and west of Baffin Island. Major features include high-grade 
Archean and Paleoproterozoic metasedimentary and granitoid rocks of Ellesmere and 
lands to south and southwest. To the north and west is Cambrian to Devonian cover 
that grades to deformed rocks of the Ellesmerian Orogen on Ellesmere Island and in the 
central and western Arctic Islands. The Ellesmerian Orogen features Devonian molasse 
detached on Ordovician evaporites, outer shelf carbonates of Ellesmere Island 
detached in the Neoproterozoic, deep water strata including volcanics and turbidites, 
and Pearya terrane, accreted to ancestral North America in the Silurian. Unconformable 
on all this are Carboniferous to Paleogene strata of Sverdrup Basin which features a 
second deformation belt of Paleogene age, the Eurekan Orogen. Youngest rocks are 
Neogene and widely represented in the western Arctic Islands from Meighen to Banks 
islands. 

RÉSUME 
Cette carte et sa géodatabase représentent la géologie des îles de l’Arctique canadien, 
incluant toutes les terres au nord et à l’ouest de l’île de Baffin. Les principales entités 
comprennent les roches métasédimentaires et granitoïdes à degré élevé de 
métamorphisme de l’Archéen et du Paléoprotérozoïque de l’île d’Ellesmere et des 
terres au sud et au sud-ouest. Vers le nord et l’ouest, des roches de couverture du 
Cambrien au Dévonien passent progressivement aux roches déformées de l’orogène 
ellesmérien dans l’île d’Ellesmere et dans le centre et l’ouest des îles de l’Arctique. 
L’orogène ellesmérien présente une molasse du Dévonien surmontant des évaporites 
de l’Ordovicien le long d’une surface de décollement, des roches carbonatées de milieu 
de plate-forme continentale externe de l’île d’Ellesmere décollées au Néoprotérozoïque, 
des couches de milieu d’eau profonde comprenant des roches volcaniques et des 
turbidites, ainsi que le terrane de Pearya, accrété au protocontinent nord-américain au 
cours du Silurien. Reposant en discordance sur cet ensemble, les strates du 
Carbonifère au Paléogène du bassin de Sverdrup présentent une deuxième zone de 
déformation datant du Paléogène, l’orogène eurékien. Les roches les plus récentes 
datent du Néogène et sont largement répandues dans l’ouest de l’archipel Arctique, 
depuis l’île Meighen jusqu’à l’île Banks. 
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Cartographic Representations Used on Map  

This map utilizes ESRI Cartographic Representations in order to customize the display 
of standard GSC symbols for visual clarity on the PDF of the map only. The digital data 
still contains the original symbol from the standard GSC symbol set. The following 
legend features have Cartographic Representations applied: 
 
Faults: approximate, assumed, showing downthrown side 
Dextral strike-slip faults: approximate, assumed 
Dextral oblique-slip faults: approximate, assumed 
Sinistral strike-slip faults: approximate, assumed 
Sinistral oblique-slip faults: approximate, assumed 
Thrust faults: approximate, assumed, teeth indicate upthrust side 
Monoclines: approximate, arrow indicates direction of down flexure 
Dykes: Diabase dyke 
Sills: Peridotite, gabbro, diabase sill 
Kimberlite: diatreme 
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